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Berdintasunaren aldeko Kontseilu Sektoriala –
Consejo Sectorial para la Igualdad  

Deialdia egin duena

Convoca

Donostiako Udala

Ayuntamiento de Donostia / San Sebastián

Eguna, tokia eta ordua

Fecha, lugar y hora

2022eko urriaren 11an / 11 de octubre de 2022

Urgull gela, Udaletxea  / Sala Ugull, Edificio Consistorial

17:00

Amaiera ordua

Hora de finalización
20:00

GAI-ZERRENDA:

ORDEN DEL DÍA:

1.-Hala badagokio, aurreko akta onartzea

2.-Urritik abendura bitarteko eskuartekoak

3.-Erasoen sexisten aurkako kanpainaren 

balorazioa. 

4.-Kontu emateak: 

        Zaintza taldea 

             Emakumeen Etxea 

5.-  Besterik

1.- Aprobación del acta anterior, si procede

2.- Proyectos de octubre a diciembre

3.-Valoración  de  la  campaña  contra  las

agresiones sexistas.

4.-Rendición de cuentas: 

Grupo motor de cuidados 

      Casa de las Mujeres 

5.-  Varios 

BILERAN PARTE HARTU DUTE:
HAN ASISTIDO A LA SESIÓN:

KONTSEILUKO
LEHENDAKARIA
PRESIDENCIA DEL CONSEJO

PSE-EE:  Berdintasuneko,  Elkartasuneko  eta  Eskubide
Zibiletako zinegotzi ordezkaria
Concejala delegada de Igualdad, Solidaridad y Derechos Civiles

TALDE  POLITIKOEN
ORDEZKARIAK
REPRESENTANTES  GRUPOS
POLÍTICOS

1.- PSE-EE
   2.- Elkarrekin Donostia 
   3.-EH Bildu
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HERRITARREN  ELKARTEAK
ETA,  BERDINTASUN  ARLOAN,
GIZARTEAN  GARRANTZI
BEREZIA  DUTEN
KOLEKTIBOAK
ENTIDADES   CIUDADANAS,
COLECTIVOS  DE  ESPECIAL
RELEVANCIA  SOCIAL  EN  EL
ÁMBITO DE LA IGUALDAD

   1.-  Gipuzkoako Emakume Banatuen
elkartea/ Asociación de Mujeres Sepa-
radas de Gipuzkoa

 2.- Plazandreok
 3.- ASADE Elkartea / Asociación
 4.- ASADE Sindikatua / Sindicato
 5.-Mariren alabak
 6.- Elkartu

    7.-Arrats Elkartea
  8.-ERNE

Norbanakoak
Mujeres a título individual

 1.-XXX
 2.- XXX
 3.- XXX

 

EZIN  ETORRIA  ADIERAZI
DUTE EDO EZ DIRA ETORRI
EXCUSARON SU ASISTENCIA Y/O
NO ASISTIERON

  1.- EAJ- PNV
  2.- PP
  3.-Haurralde
  4.- Sylvia Gay  

UDAL TEKNIKARIAK
CUERPO TÉCNICO MUNICIPAL

Berdintasun Agentea / 
Agente de Igualdad

Atalaren burua / Jefa de Sección

 

PARTAIDETZAREN DATUAK
DATOS DE PARTICIPACIÓN

Berdintasunaren aldeko Kontseilu  Sektorialeko  14 kide
eta 2 udal teknikari, idazkaritza tekniko lanetan.

Emakumezkoak  / Mujeres = 14
Gizonezkoak / Hombres =  0

14 personas integrantes del Consejo Sectorial para la Igualdad y
2  personas del equipo técnico municipal como secretaría técnica

KONTSEILUKO IDAZKARITZA
SECRETARÍA DEL CONSEJO

Berdintasun Bulegoa - Negociado de Igualdad

Okendo 9  / 943 48 34 68 / berdintasuna@donostia.eus

SAIOAREN BILAKAERA:
DESARROLLO DE LA SESIÓN:

1.   Aurreko aktaren onarpena

   Aurreko akta onartu da

2. Urritik abendura arteko proiektuak

• Aurrekontuak genero ikuspegitik. 
• Genero  klausulak  txertatzea

Kontratazio publikoan.  
• Emakumeen  Etxeko  zerbitzuen

lizitazioak 
• LOPIVI  legetik  eratorritakoak:

Gazteriarekin  jardunaldia  eta  D.
Kirolarekin   protokoloak  egiteko
gidaren lanketa. 

• Azaroak 25/ AUTODEFENTSA SAIOAK.

1.   Aprobación del acta anterior

   Se aprueba el acta anterior.

2. Proyectos de octubre a diciembre

• Presupuestos desde la perspectiva de género.
• Cláusulas de género en la Contratación Pública.
•  Licitaciones  de  servicios  de  la  Casa  de  las
Mujeres
• Actividades en relación a la LOPIVI: Jornada en
Intxaurrondo con Gazteria  y  diseño  de  manual
protocolo  Dkirola.  
•25  de  noviembre/  Autodefensa  feminista.
•CAMPAÑA  CONTRA  LAS  AGRESIONES
SEXISTAS:«Gaba  beltza»,  Santo  Tomás.  2023,

mailto:berdintasuna@donostia.eus
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• ERASO  SEXISTEN  AURKAKO
KANPAINA:  “Gaba  beltza”,  Santo
Tomas. 2023, San Sebastian eguna.

3.-  Eraso  sexisten  aurkako
kanpainaren balorazioa
 
-Koordinazio hobetu da eta hori sumatu
da  kanpainaren  eraginkortasunean  eta
batez ere informazio trukaketan

-Koordinazio  mahaiak:  barnekoa  eta
kanpokoa. 
Biak  ala  biak  ondo  baloratu  dira,  eta
aurrera  begira   formatu  honekin
jarraitzea lehenetsiko da. 

-  Definitu  beharra  dago,  eragile  eta
erakunde  bakoitzaren  eskumenak
zeintzuk diren, eta aurre lanketak urtean
zehar  egin  sareetan;  Berdinsarea,
Emakunde e eta Foru Aldundian.

-Ez  gara  auzo  guztietara  hezitzaileekin
heldu, baliabide faltagatik. 

-Komunikazio  aldetik,  aurten  indartzen
saiatu gara eta hori nabarmen igarri da.
Materiala  eta  kanpainaren  irudiak,
publikoak lotu ditu,  hau da,  markesinak
eta DvBuseko bideoak, iragarkiak, irratian
eta  egunkarietan  ikusi  diren  irudiak  jai
guneetan hezitzaileek egindako lanarekin
eta  banatutako  materialarekin  binkulatu
dira.  
-Hezitzaileen  lana  oso  desberdina  da,
kalean  egiten  dutena  eta  erasoen
kontrako  informazio  gunean.  Kale
hezitzaileak  egunez  egon  behar  dutela
uste  dugu  eta  baita  informazio
guneetakoak  ere,  sentsibilizazio  eta
pedagogia  lanak  egiteko;  aldiz,  gaueko
lana  oso  desberdina  da,  informazio
guneak/artapen  gauetan  zerbitzu
espezializatuak etorri artekoak izan behar
lirateke. 

-Eragile  desberdinetatik jasotako
informazioaren arabera;  eraso  gehienak
ez dira salatu. Ziztadekin alarma soziala,
eta beldurra hedatu dira, eta nahikoa da
bera  neskei  askatasuna  mozteko.
Atzemandako  kasu  gehienak  sexu
erasoak  eta  jazarpenak  dira  (ukituak,
etab,  taberna  giroan  eta  etxerako
bidean). Sexu eraso larririk ez da salatu,
genero  indarkeriari  dagokionez  Aste
Nagusian ez da igoera berezirik atzeman.

día de San Sebastián.

3. Valoración de la campaña contra las 
agresiones 

-Se ha mejorado la  coordinación y eso se ha
percibido en la eficacia de la campaña y sobre
todo  en  el  intercambio  de  información.

-Mesas  de  coordinación:  interna  y  externa.
Ambas  han  sido  bien  valoradas  y  de  cara  al
futuro se priorizará continuar con este formato.

-Hay que definir cuáles son las competencias de
cada  agente  e  institución y  hacer  el  trabajo
previo  a  través  de  las  redes  de  Berdinsarea,
Emakunde  y  la  Diputación.

-No hemos llegado a todos los barrios con las
educadoras  por  falta  de  recursos.

-Desde el punto de vista comunicativo, este año
hemos intentado reforzarlo y eso se ha notado
notablemente. Los materiales e imágenes de la
campaña, han sido enlazadas por el público, es
decir, las imágenes de las marquesinas y vídeos
de  DvBus,  los  anuncios  que  se  han  visto  en
radio  y  periódicos,  se  han  vinculado  con  el
trabajo  realizado  por  las  educadoras  en  los
espacios festivos y con el material repartido. 

- El trabajo de las educadoras varía en función
de  si  están  a  pie  de  calle  o  en  el  punto  de
información contra las agresiones. Creemos que
los educadores de calle tienen que estar de día
y los de los puntos de información para hacer
labores de sensibilización y pedagogía, mientras
que el trabajo nocturno es muy diferente, los
puntos de información/atención deben ser  las
funciones de noche para acompañar hasta que
lleguen los servicios especializados.
 
-  Según  información  recogida  en  diferentes
agentes; la mayoría de las agresiones no han
sido  denunciadas.  Con  los  pinchazos  se  ha
extendido la  alarma social,  y  el  miedo,  basta
con ello para coartar la libertad a las chicas. La
mayoría de los casos detectados son agresiones
sexuales  y  acosos  (tocamientos..en  zonas  de
bares y camino a casa). No se han denunciado
agresiones  sexuales  graves,  ni  tampoco  ha
habido un incremento por violencia de género
en Aste Nagusia.

- La representante de EHbildu plantea extender la
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-EH  Bilduko ordezkariak  koordinaziorako
mahai  teknikoa  eragileei  eta  denboran
ere  hedatzea  planteatzen  du.  Elkartuko
ordezkariak  garraio  publikoa  eta
kanpaina  bera  Jazzaldira  ere  hedatzea
eskatzean du, fokua soilik gazteengan ez
ipintzea,  emakumea  nagusi  eta
desgaitasundunek festa  giroan sufritzen
dituenak  adierazi  ditu  eta  garraio
publikoarekin dituzten arazoak. 

4.- Kontu emateak

Zaintza  taldea: Berdintasuneko
zinegotziak  azaldu  du  aurreko
Kontseilutik  ez  dela  taldea  bildu,
berdintasun-sailean  langile  faltagatik;
izan ere, pertsona batek erretiroa hartu
du,  eta  beste  bat  bajan  dago,  eta
lanpostu  horiek  ez  dira  betetzen  ari,
Gizarte  Ekintzako  eta  Berdintasuneko
plazak betetzeko  konpromisoa dagoen
arren. Eskerrak eman dizkio EH Bilduri
lanpostu  hutsak  betetzeko  eskatzen
zuen  mozio  batengatik.  Asade
sindikatuak  gaia  arintzeko  eskatu  du,
talde  eragileak  15  urte  baitaramatza,
eta  ez  du  ulertzen  gaiak  horrela
egotea. 

Emakumeen  etxea: Emakumeen
Etxeko zerbitzuen lizitaziorako oinarriak
onartuta daude eta argitaratuta. 

Arratseko  ordezkariak  hitza  hartu  du
zerbitzuei  buruz  hitz  egiteko,  eta
gogorarazi du hasieran borondatez eta
doan  ematen  zirela  zerbitzuak
Emakumeen  Etxean.  Ondoren,
zerbitzuak kontratatzen hasi ziren, eta
Arratsek  astean  2  orduko  zerbitzu
juridikoa  eskaintzen  zuen,  lehenik
abokatu  batekin,  eta  gero,  abokatu
horren  eszedentzia  baten  aurrean,
indarkeria  matxistaren  txandan  zein
penalean  arreta  ematen  duen  beste
abokatu batekin. Ondoren, Emakumeen
Etxea  elkarteak  idazki  bat  bidali  zion
Berdintasun  Sailari,  esanez  abokatu
horrek  tratu  txarrak  ematen  dituen
pertsona ezagun baten kasua bideratu
duela,  eta  abokatu  hori  gehiago  ez
kontratatzeko  eskatu  zion.  Kontratua
amaitzean,  Berdintasun  Arloak  beste
enpresa bat kontratatu zuen zerbitzua
emateko. 

Puntu honetan, eztabaida bat sortzen da
tratu txarrak ematen dituztenen defentsa
bide  penalean  eramateari  uko  egiten

mesa técnica de coordinación a mas agentes y en
el tiempo. La representante de Elkartu ha pedido
que el transporte público y la propia campaña se
extiendan  también  al  Jazzaldia,  que  el  foco  no
recaiga sólo en los jóvenes, ha señalado a quienes
sufren en un ambiente  festivo por  parte  de las
mujeres  mayores  y  discapacitadas  y  sus
problemas con el transporte público.

4. Rendición de cuentas

Grupo de cuidados: La concejala de igualdad
explica que desde el Consejo anterior no se ha
reunido el  grupo,  por  falta  de personal  en el
departamento  de  igualdad,  ya  que  se  ha
jubilado una persona, y otra está de baja, y no
se  están cubriendo  esos  puestos,  a  pesar  de
que hay un compromiso de cubrir las plazas en
Acción  Social  y  en  Igualdad.  Agradece  a  EH
Bildu  una  moción  donde  se  solicitaba  que  se
cubriesen  las  vacantes.  Asade  Sindicato  pide
que se agilice el tema, ya que el grupo motor
lleva ya 15 años y no comparte que se paralice
todo por esta cuestión. 

Casa de las mujeres: Los pliegos de licitación
de los servicios están aprobados y  publicados. 

La  representante  de  Arrats  toma  la  palabra
para hablar de los servicios y recuerda que en
el inicio, se daban servicios de forma voluntaria
y gratuita en la Casa de las Mujeres. Después
se  empezaron  a  contratar  los  servicios,  y
Arrats  ofrecía  un servicio  jurídico de 2 horas
por semana, primero con una abogada y luego,
ante  una  excedencia  de  ésta,   con  otra
abogada  que  atiende  tanto  en  el  turno  de
violencia  machista  como  en  el  penal.
Posteriormente,  la  asociación  Casa  de  las
Mujeres  remite  un  escrito  a  Igualdad
informando de que ésta abogada ha instruido
el caso de un conocido maltratador, implicado
en un caso muy grave, y pidiendo que no se
contratase más a esa abogada. A la finalización
del  contrato,  el  área  de  Igualdad  contrató  a
otra empresa para dar el servicio.  

En  este  punto  se  da  un  debate  sobre  la
necesidad de “proteger” a las propias abogadas
que  renuncien  a  llevar  la  defensa  de
maltratadores en la vía penal y por otra parte la
necesidad de mantener al Casa de las Mujeres
como espacio seguro para las mujeres que van
a asesorarse  ante  estos  temas.  Pide  también
que cuando están muy saturados los servicios
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dioten  abokatuak  babesteko  beharrari
buruz  eta,  bestalde,  Emakumeen  Etxea
gai  horien  inguruan  aholkatuko  diren
emakumeentzako  gune  seguru  gisa
mantentzeko beharrari buruz. Era berean,
Etxeko  zerbitzuak  gainezka  daudenean,
elkarteetara  bideratzeko  eskatu  du.

Mariren  Alabak  elkarteko  ordezkariak
esandakoaren  alde  egin  du,  eta  aipatu
den  abokatuak  bere  elkarteari  asko
lagundu  diola  esan  du.

EH Bilduko ordezkariak esan du, politikari
gisa,  jakin  izan  balu  erasotzaile  baten
defendatzailea  abokatu  gisa  egon  zela
Emakumeen Etxean, kexatu egingo zela,
eta  gaia  Kontseilura  ekarriko  zuela.
Erabaki  egokia  iruditzen zaio.  Elkarrekin
Donostiaren  ordezkariak  bat  egin  du
Bilduk  azaldutakoarekin,  eta  egoera
horren  berri  izan  balu  salatu  egingo
zukeen.

Berdintasun ataleko buruak argitu du ez
dela inor bota, baizik eta Udalak kontuan
hartu  zuela  elkartearen  kexa,  eta
kontratua amaitzean, zerbitzu hori beste
abokatu batekin kudeatzea erabaki zela,
zerbitzuaren  lizitazioaren  aurreko
hilabeteak betetzeko. 

Asade sindikatuaren ordezkaria kexu da
zerbitzuak  kontratatzeko  moduagatik,
eta  higuingarria  iruditzen  zaio
Emakumeen  Etxea  Elkarteak  horrelako
idazki bat egiteko ekimena hartu izana.
Emakume  Bananduen  elkarteko
ordezkariak adierazi du emakume horiei
Emakumeen  Etxetik  eratorritako
emakumeak  iristen  zaizkiela  eta
astebeteko  epean  artatzen  dituztela.

Emakumeen Etxea elkarteak dio ez zela
zalantzan  jartzen  abokatuaren
profesionaltasuna,  ezta  defentsarako
eskubidea ere. Baina ez zitzaion egokia
iruditzen, eta uste zuten Arratsek beste
abokatu  batekin  ordezkatu  beharko
zuela, baina Arratsek uko egin zion. 

8.- Besterik  

Indarkeria  obstetrikoagatik  Osakidetza
salatu  zuen  emakumearen  aldeko  epaia
eman da, hala ere ez da inon agertu eta
Eusko  Jaurlaritzak  ez  du  kasua  onartu,
hau  guztia  dela  eta,  Kontseiluak
adierazpen  bidez  emakume  indarkeria

de la Casa, se derive a las asociaciones. 

La representante de Mariren Alabak apoya todo
lo  que  dicho,  y  dice  que  la  abogada  que  se
menciona ha ayudado mucho a su asociación. 

La representante de EH Bildu dice que, como
política, si hubiera sabido que la defensora de
un agresor hubiera estado como abogada en la
Casa  de  las  Mujeres,  se  habría  quejado,  y
habría traído el tema al Consejo. Le parece una
decisión  acertada.  La  representante  de
Elkarrekin Donostia se suma a lo expuesto por
Bildu, y que si hubiese conocido esta situación
lo hubiese denunciado. 
 
La jefa de sección de Igualdad aclara que no se
ha  echado  a  nadie,  sino  que  desde  el
Ayuntamiento se tuvo en cuenta la queja de la
asociación,  y al  finalizar el  contrato,  se  decidió
gestionar  ese  servicio  con  otra  abogada,  para
cubrir lo meses previos a la licitación del servicio.

La representante de Asade sindikatua se queja
de la forma en que se contratan los servicios, y
le parece detestable que  la Asociación Casa de
las Mujeres haya tomado la iniciativa de hacer
un  escrito  semejante.  La  representante  de  la
asociación de Mujeres Separadas afirma que a
ellas sí les llegan mujeres derivadas de la Casa
de las Mujeres y que las atienden en el plazo de
una semana. 

Desde la Asociación Casa de las Mujeres se dice
que no se cuestionaba la profesionalidad de la
abogada, ni el derecho a la defensa. Sólo que
no le parecía adecuado, y que creían que Arrats
tendría que sustituirla por otra abogada, a lo
que Arrats se negó. 

8- Varios

Se ha dictado sentencia a favor de la mujer que
denunció a Osakidetza por violencia obstétrica,
y por parte del Gobierno Vasco no se ha hecho
ninguna mención del tema. Por lo cual a petición
de  una  integrante  el  Consejo  decide  tramitar
una declaración que se hará llegar por email. 
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hau  salatu  eta  emakume  honi  babesa
adieraztea onartu da.  

Mariren  Alabak  elkarteko  ordezkariak
galdetu  du  ea  beharrezkoa  den
Emakumeen  Etxeko  bazkide  izatea
zerbitzuak jasotzeko, eta ezetz erantzun
zaio.  Hala  ere,  emakumeak  bazkide  ez
izateagatik  artatu  ez  diren  zenbait
kasuren lekuko izan dela esan du. 

20:00etan amaitu da Kontseilua. 

La representante de Mariren Alabak pregunta si
es necesario ser socia de la Casa de las Mujeres
para recibir los servicios, a lo que se le responde
que  no.  Ella  dice  que,  sin  embargo,  ha  sido
testigo  de  varios  casos  en  los  que  no  se  ha
atendido a mujeres por no ser socias. 

Finaliza la reunión a las 20:00.

 


